
Komisja Spraw Społecznych 
Rada Miejska w Zdzieszowicach

Protokół Nr 13/2025
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

w dniu 22 stycznia 2025 r.

R A D A  ki i c  J S  K A I
w Zdzieszowicach

-pi. 1 *1 -C2- 2025
Ilość załączników 
podpis.................

Celem spotkania była kwestia regulacji liczebności dzików oraz umowa z WiK dotycząca 
pielęgnacji terenów zielonych. Komisja rozpoczęła się o godzinie 16.00 a zakończyła się 
o 18.45. Spotkaniu przewodniczyła Joanna Leżoch. Obecność zgodnie z listą stanowiąca 
załącznik nr 1.

I. Porządek obrad:

1. Odstrzał dzików w Gminie Zdzieszowice.
2. Analiza i opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie dziennej i w 
formie pobytu całodobowego oraz warunki odpłatności za te usługi oraz szczegółowe 
warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.
3. Analiza utrzymania zieleni i wykaszania poboczy w Gminie Zdzieszowice.
4. Sprawy bieżące.

I. Przebieg spotkania:

1. Niebezpieczeństwo ze strony dzików występuje szczególnie na ulicy Filarskiego, 
gdzie przebiegają granice 3 kół łowieckich. Myśliwy z koła łowieckiego Zielona 
Gliwice zapewnił, że koła robią tzw. pasy zaporowe żeby zatrzymać dziki w lesie. 
Aby zminimalizować rozprzestrzenianie się dzików należy zabezpieczyć na 
terenach gospodarstw domowych resztki jedzenia, aby nie wabić zwierzyny. 
Zważywszy na liczne ślady dzików w rejonie uczęszczanej ścieżki rowerowej na 
trasie Zdzieszowice-Leśnica oraz na terenie parku miejskiego, który w najbliższym 
czasie podlegać będzie rewitalizacji, zdaniem przedstawiciela Polskiego Związku 
Łowieckiego z Zarządu Okręgowego Opole zasadnym mógłby być odstrzał 
redukcyjny. W tym celu Gmina powinna wystąpić do Starostwa Powiatowego, 
które w kolejnym etapie wystąpi w tej sprawie do Polskiego Związku Łowieckiego.

2. Pani Alina Tomaszewska Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Zdzieszowicach 
omówiła projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie 
dziennej i w formie pobytu całodobowego oraz warunki odpłatności za te usługi 
oraz szczegółowe warunki częściowego łub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również tryb ich pobierania celem podjęcia dalszych działań. Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich obecnych członków komisji.

3. Przeanalizowano umowę z WiK dotyczącą utrzymania zieleni oraz wykaszania 
poboczy na terenie miasta oraz sołectw Gminy Zdzieszowice w kontekście 
standardów utrzymania zieleni w Gminie.



W toku rozmów ustalono, że powinna powstać Społeczna Rada Przyrody, złożona 
z osób, które posiadają umiejętności planistyczne i wizję tego jak odmienić 
architekturę zieloną.

Celem pracy Rady miałoby być stworzenie mapy terenów zieleni a następnie 
określenie ich zarządcy tj:

a) Gmina;
a) Powiat;
b) Spółdzielnie mieszkaniowe;
c) ArcelorMittal Poland oddział Zdzieszowice.

Należy wyodrębnić nasze najcenniejsze miejsca pod względem krajobrazowym, przyrodniczym oraz 
rekreacyjnym, które dobrze by było zinwentaryzować pod względem wartości krajobrazowej, spisu 
dendrologicznego i z natury. Powyższe powinno być podstawą do:

1. Opracowania standardów zieleni.
1. Opracowania standardów placów zabaw.
2. Opracowania standardów reklam, szyldów.

Standardy będą stanowiły po pierwsze wyznacznik organizacji zieleni przez różnych administratorów, 
a po drugie opracowanie do załączenia do platformy zakupowej lub przetargu na usługi ogrodnicze i 
pielęgnacyjne zieleni w mieście. Całość powinna tworzyć kompleks narzędzi do zadbania o estetykę 
miasta. Całość stanowi współpracę takich działów jak: zieleń miejska, ochrona środowiska, referat 
budownictwa, gospodarka komunalna oraz planowanie przestrzenne.

II. Wnioski:

Radni obecni na posiedzeniu Komisji, zauważyli/stwierdzili następujące potrzeby 
o które jednomyślnie wnioskują:

\A.U* 1. Należy zwrócić się do Starostwa Powiatowego z pismem o odstrzał redukcyjny

łA.U>
dzików.

2. Wniosek o nadanie rondu koło Orlenu imienia Dietera Przewdzinga.
3. Wniosek o powołanie Społecznej Rady Przyrody.

W wyniku głosowania wnioski zostały jednomyślnie przyjęte przez komisję.

Protokołowała: Joanna Leżoch

Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społeczriyjch

Załącznik 1: Lista obecności


